
I forbindelse med Orienteringsmødet d 8 marts 2023 omhandlende 
Aalborg Forsynings eventuelle overtagelse af Nibe Varmeværk, vil Nibe 
varmeværk gerne lave en præcisering af fakta.  
 

- NV bruger i gennemsnit 2,5 mill. DKR om året på ledningsnettet. 

(Varmerørene gennem byen). 

Ledningsnettet er vurderet til 48,2 millioner jf. rapport fra COWI og 

indgår i beregningerne af kraftvarmetillægget fra AF. 

Det blev på mødet fremlagt lidt, som om vi på Nibe Varmeværk ikke 

bruger penge på ledningsnettet, og det er faktuelt forkert. Vi har et 

godt ledningsnet, og vi vedligeholder nettet løbende. NV er ikke en 

stor spiller, så vi skal tænke meget økonomisk og fornuftigt, og det 

gør vi. Vi graver når der skal graves, ofte i samarbejde med Aalborg 

Forsyning Kloak. Vi syntes det er økonomisk bedst at der kun skal 

graves én gang. Vi laver termografering, holder øje med vandtab osv. 

Vi vælger selv at kalde det rettidig omhu. 

 

- Ledningsnettet er i god stand og derfor har vi ikke renoveret 

ekstraordinært under den nuværende krise. Dette ville bare have 

medført endnu højere priser. Vi syntes det er fornuftigt. 

 

- AF’s beregningsmodel, er IKKE svarende til den reelle værdi. F.eks. 

sættes vores målere til en værdi på kr. 0,- fordi AF kører med et andet 

målersystem, og derfor vil udskifte alle målerne. Men det betyder jo 

ikke at vores opdaterede målere har en værdi på 0 kr. som helhed. 

Det er bare 2 forskellige måder at gøre det op på. 

 

- Vi kigger hele tiden på nye, grønne varmekilder såsom Bio-gas, 

varmepumpe eller endnu en elkedel. Vi fik jo med stor succes 

monteret en elkedel for 1,5 år siden. Den har virkelig sparet 

forbrugerne for mange penge i krisetiden. 

 

- Hvis vi fortsætter som Nibe Varmeværk, ligger der store 

investeringer foran os til varmeforsyning baseret på grøn energi. Et 



forsigtigt skøn på en investering til f.eks. en varmepumpe på 100 

millioner vil inkl. renter beløbe sig til en merpris på 2619 kr. for et 

standardhus på 130 m2. 

 

- Arbejdsgruppen, som fremlagde alternative løsninger på 

orienteringsmødet er ikke nedsat af bestyrelsen på Nibe Varmeværk. 

Arbejdsgruppen er uafhængig af bestyrelsen og er nedsat på initiativ 

af en gruppe forbrugere. 

 


